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§ 71  Rapportering av kapitalförvaltningen för 2012 samt       
lägesrapport  2013 

Ärendebeskrivning 

Konsult Jan Bernard Waage, Wassum Investment Network, informerar kommunfull-
mäktige om kapitalförvaltningen, avseende kommunens pensionsmedel och för-
säljningsmedel. 

Vid informationen framkommer bl.a.: 

Pensionsmedlen 

• Innehåller totalt till 330 miljoner kronor 

• Avkastningen under 2012 var 7,0 %  

Försäljningsmedlen 

• Innehåller totalt till 212 miljoner kronor 

• Avkastningen under 2012 var 7,1 %. 

 

Efter informationen ges ledamöterna tillfälle att ställa frågor. 

Ordföranden tackar för informationen. 

______ 
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§ 72 Information angående Ericsson 

Ärendebeskrivning 

Kommunchef Bengt Friberg informerar kommunfullmäktige om situationen i sam-
band med Ericssons varsel om nedläggning av fabriken i Hudiksvall och hur 
kommunen agerar i anledning av detta. 

____  
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§ 73 Allmänhetens frågestund 

Ärendebeskrivning 

Mirjam Berjlund, Hudiksvall, frågar, ang Medskog, : 

1.Hur skedde försäljningen av aktuell mark?   

2. Det har framkommit att Roph Invest anser sig ha fått löfte att planen ska ändras så 
att den gör det möjligt att börja med externhandel trots tidigare enhälligt fattat beslut 
att inte gynna externhandel i vår kommun. Jag vill veta när löftet gavs och av 
vem/vilka. 

Lars-Olof Widell (C), vice ordf i tekniska nämnden, svarar att Roph Invest kontaktade 
tekniska förvaltningen med en önskan att få förvärva marken 2008/2009. Praxis är att 
kommunen är välvilligt inställd när någon vill köpa mark. Värdering av marken gjordes 
av oberoende konsult. 

Ann Berg (FP), ordförande, i byggnadsnämnden svarar att något löfte har, vad hon 
vet, inte getts till någon. 

Viveka Klingenberg, Svågadalen, frågar: finns det någon av er förtroendevalda som 
tror att vi människor kan fortsätta konsumtionsökningen på det sätt vi gjort de senaste 
generationerna? Min önskan är vid beslutet kring Medskog, en mognad och långsiktig-
het i visioner för våra kommande generationer, bortom dagens Invest-bolag. 

Jonas Holm (M), kommunalråd, svarar att allt vi gör är långsiktigt bedömt. Det är vik-
tigt att ta hänsyn till kommande generationer samtidigt som det är viktigt att utveckla 
kommunen. 

Karin Ekberg, Hudiksvall, frågar, med anledning av ändringen av detaljplan för 
Medskog, ; 

1. Hur kommer det sig att byggnadsnämndens nej till ändring av detalj-
planen tidigare i år inte respekterades? Vad var det som på ett av-
görande sätt var nytt och annorlunda i Roph Invests ansökan som 
byggnadsnämnden fick andra gången? Det var redan första gången helt 
klart att ett ja till detaljhandel är ett ja till all typ av handel. Gäller inte 
detta längre? Finns kommunal vetorätt till oönskad etablering efter ett ja 
till handel? 



  

 Protokoll 9 (72)

Sammanträdesdatum 

2013-06-17 

Kommunfullmäktige 

 
 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

 

   
  

2. Vilka kommunala merkostnader är förknippade med en ändrad detalj-
plan för eventuell externhandel i området, till exempel vad gäller trafik-
lösningar? 

Ann Berg (FP), ordförande i byggnadsnämnden, svarar att alla har rätt till en förnyad 
prövning samt hänvisar till lagtext och förarbeten till lagen när det gäller vilka be-
gränsningar som kan göras till dagligvaruhandel. 

Stefan Segerbrand (M), ledamot i tekniska nämnden, svarar att inga kommunala mer-
kostnader tillkommer med en ändrad detaljplan.    

____ 



  

 Protokoll 10 (72)

Sammanträdesdatum 

2013-06-17 

Kommunfullmäktige 

 
 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

 

   
  

§ 74 Medborgarförslag 

Följande medborgarförslag väcktes vid sammanträdet: 

   Dnr 2013-217-035 

1. Medborgarförslag, från Lars Andersson, Hudiksvall, om säkrare väg - 
Hallståsvägen 
 
    Dnr 2013-218-035 

2. Medborgarförslag, från Håkan Svedman, Hudiksvall, om en årlig tävling gällande 
goda idéer 
 
    Dnr 2013-223-035 

3. Medborgarförslag, från Dorothea Guth, Hudiksvall, om tillgång till perrongen från 
pendlarparkeringen, Kattvikskajen 
 
    Dnr 2013-245-035 

4. Medborgarförslag, från Britt-Inger Bergström, Hudiksvall, om en tillfällig husbils-
camping på Kattvikskajen. 
 
    Dnr 2013-268-035 
 

5. Medborgarförslag, från Örjan Olsson, Hudiksvall, om Mulle Meck och Idrotts-
museet 
 
    Dnr 2013- 269-035 

6. Medborgarförslag, från Örjan Olsson, Hudiksvall, om informationsskylt efter E4. 
 
    Dnr 2013-270-035 

7. Medborgarförslag, från Örjan Olsson, Hudiksvall, om bro till Kastellholmen. 
 
    Dnr 2013-271-035 

8. Medborgarförslag, från Örjan Olsson, Hudiksvall, om att sätta upp en Hälsinge-
bock efter E4. 
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    Dnr 2013-272-035 

9. Medborgarförslag, från Kjell Sundman, Hudiksvall, om småbåtsplatser vid Fisk-
sundet (kanalen), Möljen. 
  

Kommunfullmäktige beslutar 

att medborgarförslagen 1, 3, 4, 7 och 9 får väckas och lämnas till tekniska nämnden för 
handläggning och beslut, samt 

att medborgarförslagen 2, 5,6 och 8 får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen 
för yttrande. 

______   
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§ 75 Budgetdirektiv och ekonomiska ramar för budget-
åren 2014 - 2017, samt skattesats för år 2014 

Dnr 2013-237-042 

Ärendebeskrivning 

Budgetförutsättningar 
 

Samhällsekonomin 

De grundläggande förutsättningarna i den svenska ekonomin i form av hushållens 
ekonomi, offentliga finanser, skuldsättning och konkurrenskraft är goda i relation till 
andra länder. Skuldkrisen i Sydeuropa fortsätter dock att förhindra en mer kraftfull 
återhämtning och tillväxten i svensk ekonomi bedöms bli mycket måttlig de närmaste 
åren. Den bräckliga tillväxten ger inte utrymme för sysselsättningsökningar. Däremot 
stiger arbetslösheten. Regeringen uttalar i Vårpropositionen att de förväntar sig en stor 
återhållsamhet i kommunsektorn under den kommande planperioden. Förhoppningen 
är att den kommunala verksamheten ska kunna hanteras inom en kostnadsökning av 
0,5 – 1,0 procent. 

De förväntningar som finns om att det ska ta fart i den internationella och den svenska 
ekonomin syns skjutas på framtiden. Arbetslösheten bedöms de närmaste åren öka 
något.  

Skatteunderlaget 

I de senaste prognoserna har utvecklingen av skatteunderlaget räknats ner något. Hur 
skatteunderlaget utvecklas är av stor betydelse för kommunen eftersom skatteintäkter 
och statsbidrag/utjämning svarar för cirka 80 procent av kommunens intäkter.  

En särskild osäkerhetsfaktor är den föreslagna förändringen av kostnadsutjämningen 
som tidigare aviserats. Den föreslagna förändringen beräknades ge kommunen väl-
behövliga årliga tillskott. Det är fortfarande oklart hur det slutliga förslaget kommer att 
vara utformat och när det ska träda i kraft. En proposition kan förväntas till hösten. 
Kommunens budgetdirektiv och ekonomiska ramar bygger därför på nuvarande kost-
nadsutjämning. 
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Hudiksvalls kommun 

Det kommunala uppdraget är omfattande och resurskrävande. Om vi ska vara 
attraktiva krävs att vi har en riktigt bra kommunal verksamhet. För att säkerställa detta 
och en ekonomi i balans, krävs tydliga prioriteringar, konsekvent styrning och insatser 
för att både utveckla och effektivisera verksamheten. Det är väsentligt att kommunen 
har en klar långsiktig strategi för välfärdstjänsternas omfattning och finansiering. 

Förslaget till ekonomiska ramar för budgetperioden bygger, precis som tidigare års 
budgetar, på SKL:s bedömningar om utvecklingen. Den kan dock snabbt förändras 
vilket vi blivit varse de senaste åren. Handlingsberedskapen måste därför vara hög. 
Osäkerheten är fortfarande stor om hur konjunkturen kommer att utvecklas med hän-
syn till de stora statsfinansiella problemen i omvärlden.  

Verksamhetsmål och finansiella mål 

 
Kommunens uppdrag präglas av både lagar och medborgarnas behov. Det är en 
balansgång att svara upp mot det behovet och att samtidigt skapa utrymme för tillväxt-
främjande insatser eftersom ekonomin är begränsad. Det ställer stora krav på priorite-
ringar och samverkan med lokala och regionala aktörer. Tillsammans har vi goda möj-
ligheter att driva utvecklingen i önskad riktning. 

 
Enligt kommunallagen ska budgeten innehålla en plan för verksamheten och 
ekonomin för en period av tre år. I planen ska skattesatsen och budgetanslagen anges. 
Det ska också framgå hur verksamheten ska finansieras och hur den ekonomiska ställ-
ningen beräknas vara vid budgetårens slut. 

 
Kommunen har valt att lägga en fyraårsplan för verksamhet och ekonomi för perioden 
2014-2017. 

 
För verksamheten ska kommunen ange mål och riktlinjer som är av betydelse för en 
god ekonomisk hushållning. Målen och riktlinjerna ska tydliggöra sambandet mellan 
resursåtgång, prestationer, resultat och effekter. 

 
För ekonomin ska på motsvarande sätt anges betydelsefulla finansiella mål. Målen ska 
ange en tydlig ambitionsnivå för den egna finansiella utvecklingen. 
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Verksamhetsmål 

Åtagande 
Eftersom ekonomin är begränsad måste vi fortlöpande se över vårt välfärdsuppdrag. 
Det gäller att vara tydlig med vad vi ska åstadkomma inom budgeten. Det underlättar 
för både medarbetarna och kommuninvånarna. Om det ska lyckas måste målen för 
verksamheterna och kostnaderna vara i balans och i samklang med de finansiella 
målen.  

Det ekonomiska läget med snabbt förändrade förutsättningar kräver att åtagandena 
noga prövas och att medel verkligen styrs till angelägna områden. Att göra rätt saker 
och att göra sakerna rätt kräver tydliga prioriteringar och konsekvent styrning. 

För att förtydliga uppdraget tecknas årliga åtaganden mellan olika ansvarsnivåer i orga-
nisationen. Som en bas för åtagandena ligger de grundläggande värden som samman-
fattas i kommunens nyckelord.  

 
Åtagandena anger vad som ska åstadkommas inom budgeten och omfattar både verk-
samheternas kvantitet och kvalitet. Nämndernas årliga åtaganden gentemot kommun-
fullmäktige följs upp och redovisas i delårsbokslut och årsbokslut.  
 
Kvalitetsmål  
Modellen med åtagande utvecklas fortlöpande. Det återstår en del arbete med att för-
tydliga de kvalitativa målen så att de kan följas upp på ett enkelt och tillfredsställande 
sätt. I det utvecklingsarbete som pågår prövas om bedömningarna av måluppfyllelsen 
kan kompletteras med lämpliga indikatorer. Avsikten är att det ska underlätta för 
kommunfullmäktige att bilda sig en objektiv uppfattning om åtagandena har uppnåtts 
eller inte. 

Kvantitetsmål 
De kvantiteter som åtagandena bygger på har beräknats utifrån nuvarande för-
hållanden och aktuella prognoser/bedömningar om den framtida utvecklingen (april 
2013). 

Åtagandena mellan nämnderna och kommunfullmäktige har en central roll i 
kommunens styrsystem. Det förutsätter en samsyn på efterfrågeutvecklingen och 
enighet om principerna för budgetering och uppföljning. Styrningen underlättas och 
effektiviseras av enkla metoder för omvärldsanalyser, behovsanalyser och invärlds-
analyser. 
 

  



  

 Protokoll 15 (72)

Sammanträdesdatum 

2013-06-17 

Kommunfullmäktige 

 
 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

 

   
  

Finansiella mål 

Hudiksvalls kommuns driftbudget omsluter drygt 2 miljarder kronor. Det är en be-
tydande summa pengar som ger oss stora möjligheter, men som samtidigt också sätter 
gränser. 
De finansiella målen anger kommunens syn på hur kommunallagens krav på en god 
ekonomisk hushållning ska upprätthållas för att säkerställa en bra verksamhet och 
positiv utveckling. Kraven innebär att varje generation ska finansiera sin kommunala 
service och inte överlämna den bördan till kommande generationer. Kommunen har 
det yttersta ansvaret för sin ekonomi och ett ansvar för att göra väl avvägda priorite-
ringar. 

 
Det långsiktiga resultatmålet för att nå god ekonomisk hushållning är ett resultat på 2 
procent. Kommunen har haft det målet, men förslaget bygger på lägre resultat 

 
 

 
   

Nytt förslag 
 

Årets resultat För budgetperioden gäller målet 0,0 % för 2014, 0,4 % för 2015, 
1,1 % för 2016 och 0,2 % för 2017.  
 
 

Skattesats  

Budgeten för de kommande fyra åren bygger på en oförändrad skattesats. 
Svaga ökningar av skatteunderlaget ställer krav på kommunen att agera främst genom 
åtgärder på kostnadssidan. 
 
 

 
 

Årets resultat Det långsiktiga målet är att resultatet före finansnetto ska uppgå 
till minst 2 % av summan av skatteintäkter och stats-
bidrag/utjämning vilket motsvarar cirka 35 miljoner kronor.  
 
För budgetperioden gäller målet 1,0 % för 2013 och 2014, 1,5 % 
för 2015 samt 2,0 % för 2016. 
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Allmänna utskottet har beslutat att godkänna presenterat förslag till budgetdirektiv och 
ekonomiska ramar, 2014 – 2017 och skattesats för år 2014, samt överlämna ärendet till 
kommunstyrelsen. 

Bilaga 139a 

Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar ekonomichef Staffan Lindvall och 
ekonom Bertil Westerberg i ärendet. 

Mikael Löthstam (S) lämnar ut ett skriftligt förslag på budgetramar från oppositions-
partierna S och V. 

     Bilaga 139b 

Kåge Wallner (MP) yrkar bifall till majoritetspartiernas förslag C, M, MP, FP och KD 
(bilaga 139a). 

Mikael Löthstam (S) yrkar bifall till oppositionspartiernas förslag. (bilaga 139b). 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till Kåge Wallners förslag eller 
till Mikael Löthstams förslag, och finner att kommunstyrelsen bifaller Kåge Wallners 
förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att fastställa den kommunala utdebiteringen för år 2014 till 21:61 kronor per 
skattekrona, 

att fastställa de finansiella målen för åren 2014-2017, 

att fastställa de ekonomiska ramarna för åren 2014-2017, samt 

att den objektsvisa fördelningen och finansieringen av investeringsbudgeten för åren 
2014-2017 hänskjuts till höstberedningen 2013. 

Emot beslutet och till förmån för Mikael Löthstams förslag reserverar sig Mikael 
Löthstam (S), Susanne Östh (S), Majvor Westberg-Jönsson (S), Ingvar Persson (S), 
Kerstin Rask (S), Olle Borgström (S) och Delshad Saleh (V). 

______  

Vid kommunfullmäktiges sammanträde yrkar Jonas Holm (M), Jan-Erik Jonsson (C) 
och Kent Sjöberg (KD) bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Mikael Löthstam (S), Daniel Pettersson (V), Majvor Westberg-Jönsson (S) och  
Sven-Åke Thoresen (S) yrkar bifall till oppositionspartiernas (S ochV) förslag till 
budgetramar 2014-2017.  

Kåge Wallner (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag med tilläggen: 

att styrgruppen för ekologisk hållbarhet får i uppdrag att arbeta fram riktlinjer om hur 
den inrättade miljöfondens medel ska användas i syfte att främja metoder eller projekt 
som leder till hållbar utveckling, 

att kommunens kommande insatser mot bakgrund av de varsel som ägt rum och 
Ericssons fabriksnedläggning får hanteras i särskild ordning. 

Ann Berg (FP) och Jonas Holm (M) yrkar bifall till Kåge Wallners tilläggsförslag. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till kommunstyrelsens förslag 
eller till Mikael Löthstams mfl förslag, och finner att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag, varvid votering begäres. 

Voteringsproposition framställs och godkänns. Den som röstar bifall till kommun-
styrelsens förslag röstar JA. Den som röstar bifall till Mikael Löthstams mfl förslag 
röstar NEJ. Vinner nej har kommunfullmäktige bifallit oppositionspartiernas förslag 
till budgetramar. 

Öppen omröstning genom namnupprop genomförs. Omröstningen utfaller med 26 ja-
röster mot 23 nej-röster, 2 avstår från att rösta. Kommunfullmäktige har således bifallit 
kommunstyrelsens förslag.      

Bilaga § 75 a 

Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till Kåge Wallners 
tilläggsförslag, och finner att kommunfullmäktige bifaller detta. 
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Kommunfullmäktige beslutar 

att styrgruppen för ekologisk hållbarhet får i uppdrag att arbeta fram riktlinjer om hur 
den inrättade miljöfondens medel ska användas i syfte att främja metoder eller projekt 
som leder till hållbar utveckling, 

att kommunens kommande insatser mot bakgrund av de varsel som ägt rum och 
Ericssons fabriksnedläggning får hanteras i särskild ordning, 

att fastställa den kommunala utdebiteringen för år 2014 till 21:61 kronor per 
skattekrona, 

att fastställa de finansiella målen för åren 2014-2017, 

att fastställa de ekonomiska ramarna för åren 2014-2017, samt 

att den objektsvisa fördelningen och finansieringen av investeringsbudgeten för åren 
2014-2017 hänskjuts till höstberedningen 2013. 

Emot beslutet och till förmån för Mikael Löthstam mfl förslag reserverar sig Agneta 
Brendt (S), Mikael Löthstam (S),  Sven-Åke Thoresen (S), Majvor Westberg-Jönsson 
(S), Börje Sundin (S), Uno Jonsson (S), Göran Thapper (S), Ingvar Persson (S), Anna-
Karin Keisu (S), Mona Celander (S), Olle Borgström (S), Kerstin Rask (S), Susanne 
Östh (S), Rolf Sundell (S), Lilian Holmgren (S), Kent Kanon (S), Martin Nyman (S), 
Daniel Fors (S), Daniel Pettersson (V), Delshad Saleh (V), Elisabeth Swedman (V), 
Ninni Olofsson (V) och Olle Jonsson (V). 

____ 
              

 

 

 

  



  

 Protokoll 19 (72)

Sammanträdesdatum 

2013-06-17 

Kommunfullmäktige 

 
 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

 

   
  

§ 76 Investeringsplan för Läroverket 

Dnr 2012-205-600 

Ärendebeskrivning 

Lärande- och Kulturnämnden har, § 51/2012, beslutat att överlämna ärendet om 
Läroverkets renovering till kommunfullmäktige liksom anpassningen av grundskola 
och kulturskola, samt att Kulturskolans verksamhet flyttas till Läroverket, när arbetet 
är slutfört. 

Nämnden har genomfört en utredning för lokalanvändningen, med förslag till om-
byggnad och anpassning av Läroverket. Kostnaden för ombyggnaden är totalt be-
räknad till cirka 53 miljoner kronor. Sedan tillkommer 5 miljoner kronor för utrustning 
av Läroverket med exempelvis elevskåp och möbler.   

För en detaljerad projektering har kommunfullmäktige, § 137/2012, beslutat genom-
föra projekteringen av ombyggnaden av Läroverket, enligt förslaget. Tekniska 
nämnden har i det beslutet beviljats ett anslag med 4 miljoner kronor för projektering 
av Läroverkets renovering samt angränsande institutionsbyggnad.  

Genom upprustning och varsamma ingrepp anpassas Läroverket till modern under-
visning för grundskolans högstadium, samt angränsande institutionsbyggnad.     
I Läroverket skall också de centrala funktionerna för kommunens kulturskola 
lokaliseras. Efter projekteringen kan beslut om finansiering och kostnadstak fattas.  

Enligt upprättad kalkyl kommer de årliga kapitalkostnadsökningarna under de första 6 
åren efter ianspråktagande att bli: 
År  Renovering  Utrustning   Summa 
1 3 180 000    1 200 000  4 380 000 
2 3 137 600  1 160 000  4 297 600 
3 3 095 200  1 120 000  4 215 200 
4 3 052 800  1 080 000  4 132 800 
5 3 010 400  1 040 000  4 050 400 
6 2 968 000  0  2 968 000 
 
När renoveringen är klar kommer Kulturskolans centrala verksamheter att lämna 
Wallnersgården som då kan avyttras. Det innebär en årlig kostnadsminskning med 
cirka 600 000 kr samt ev. köpeskilling som ett kassatillskott i kommunen.  
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Samlad bedömning 

 

Plats Projekt 2013 2014 2015 

Läroverket Renovering/omdisp 10500 21000 21000 

 Inventarier   5000 

 

Driftkostnadshöjningen som investeringen medför för ombyggnad av Läroverket 
innebär cirka 4,3 miljoner kronor, som belastar budgeten vid investeringens färdig-
ställande. Den minskade driftkostnaden i Kulturskolans lokaler påverkar kostnads-
nivån positivt. Det finns en komponent i temporärt ökade kostnader under om-
byggnadsperioden. Vid evakuering till andra lokaler under ombyggnad och ett visst 
behov av att vara kvar i befintliga lokaler till de nya är färdigställda kan kostnader som 
ej är med i kalkylerna uppstå. Dessa kostnader kan inte bedömmas innan projektering 
och konkret planering av byggnationer föreligger. 

Kommunledningsförvaltningen har föreslagit att totalt för ombyggnad av Läroverket 
enligt förslag avsätta 58 miljoner kronor enligt redovisad investeringsplan, att i 
investeringsbudgeten för 2013 tillföra 6,5 miljoner kronor för att möjliggöra start av 
ombyggnad, finansierat ur eget kapital, samt att i investeringsbudgeten för 2014-2015 
tillföra investering enligt plan. 

Utvecklingsutskottet har överlämnat ärendet till kommunstyrelsen utan eget förslag. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar ekonomichef Staffan Lindvall i 
ärendet. 

Stefan Bäckström (C), Håkan Rönström (M) och Kent Sjöberg (KD) tillstyrker 
kommunledningsförvaltningens förslag. 

Mikael Löthstam (S), yrkar att renoveringen av Läroverket sker inom den skatte-
finansierade investeringsbudgeten. 

Ordföranden framställer först proposition om bifall eller ej till förslaget om renovering 
av Läroverket, och finner att kommunstyrelsen bifaller detta. 
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Ordföranden framställer därefter proposition om bifall antingen till Stefan Bäckströms 
m.fl. förslag eller till Mikael Löthstams förslag angående finansiering av renoveringen, 
och finner att kommunstyrelsen bifaller Stefan Bäckströms m.fl. förslag, varvid 
votering begäres. 

Voteringsproposition framställs och godkänns. Den som röstar bifall till Stefan 
Bäckströms m.fl. förslag angående finansiering av renovering av Läroverket, röstar JA. 
Den som röstar bifall till Mikael Löthstams förslag röstar NEJ. Vinner NEJ har 
kommunstyrelsen beslutat bifalla Mikael Löthstams förslag om att renoveringen av 
Läroverket sker inom den skattefinansierade investeringsbudgeten. 

Öppen omröstning genom namnupprop genomförs. 

Jonas Holm (M), Stefan Bäckström (C), Bengt-Åke Nilsson (C), Håkan Rönström (M), 
Birgitta Medin (M), Ann Berg (FP), Kent Sjöberg (KD)och Kåge Wallner (MP) röstar 
ja. 

Mikael Löthstam (S), Susanne Östh (S), Majvor Westberg-Jönsson (S), Uno Jonsson 
(S), Kerstin Rask (S), Olle Borgström (S) och Delshad Saleh (V) röstar nej. 

Omröstningen utfaller med 8 ja-röster mot 7 nej-röster.  Kommunstyrelsen har således 
beslutat enligt Stefan Bäckströms förslag gällande finansiering av renovering av Läro-
verket.      

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att totalt för ombyggnad av Läroverket enligt förslag avsätta 58 miljoner kronor enligt 
redovisad investeringsplan,  

att i investeringsbudgeten för 2013 tillföra 6 500 000 kronor för att möjliggöra start av 
ombyggnad, finansierat ur eget kapital, samt  

att i investeringsbudgeten för 2014-2015 tillföra investering enligt plan. 

Emot beslutet och till förmån för Mikael Löthstams förslag reserverar sig Mikael 
Löthstam (S), Susanne Östh (S), Majvor Westberg-Jönsson (S), Uno Jonsson (S), 
Kerstin Rask (S), Olle Borgström (S) och Delshad Saleh (V). 

______   
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Vid kommunfullmäktiges sammanträde yrkar Stefan Bäckström (C), Kent Sjöberg 
(KD), Jan-Erik Jonsson (C), Kåge Wallner (MP), Jonas Holm (M) och Tommy Ljung 
(M) bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Mikael Löthstam (S) yrkar att ärendet återremitteras till kommunstyrelsen för ny 
beredning av investerings- och driftkostnader för ombyggnaden av Läroverket, då 
dessa stigit med 20 miljoner kronor sedan kommunstyrelsemötet 2013-06-04. 

Ordföranden framställer proposition om bifall eller ej till Mikael Löthstams åter-
remissyrkande, och finner att kommunfullmäktige, med hänvisning till kommunal-
lagens bestämmelser om minoritetsåterremiss, bifaller detta. Ärendet ska således 
återremitteras till kommunstyrelsen. 

Kommunfullmäktige beslutar 

att återremittera ärendet till kommunstyrelsen för ny beredning av investerings- och 
driftkostnader för ombyggnaden av Läroverket, då dessa stigit med över 20 miljoner 
kronor sedan kommunstyrelsemötet 2013-06-04. 

Emot beslutet reserverar sig Sven Bergström (C), Bernt Jons (C), Stefan Bäckström 
(C), Bengt-Åke Nilsson (C), Anne-Marie Eriksson (C), Lars-Olof Widell (C), Jan-Erik 
Jonsson (C), Jörgen Bengtson (C), Matts Persson (C), Jonas Holm (M), Karl-Olof 
Tunelid (M), Birgitta Medin (M), Tommy Ljung (M), Kjell-Evert Evertsson (M), Bibbi 
Segerbrand (M), Arif Kahlifa, M, Lena Frankenberg Glantz (M), Stefan Segerbrand 
(M), Göte Bohman (MP), Kåge Wallner (MP), Göran Wiklund (MP), Elisabeth 
Gafvelin (MP), Kent Sjöberg (KD), Margareta Sidenvall (KD), Ann Berg (FP) och 
Gunnel Nordin (FP).             
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§ 77 Investeringsplan för Bromangymnasiet 

Dnr 2013-085-650 

Ärendebeskrivning 

Lärande- och Kulturnämnden har, § 143/2012, beslutat att genomföra en sam-
lokalisering av restaurang- och livsmedelsprogrammet och gymnasiesärskolan, med 
Bromangymnasiet, samt att delar av Centrum för utveckling och lärande (Cul) också 
integreras till ett nybildat ”Kunskapscenter på höjden”.  

Kostnaden för om- och tillbyggnad av Bromangymnasiet till et kunskapscentrum på 
höjden beräknas till 68 miljoner kronor. I de kostnaderna ingår ombyggnad och 
renovering av befintliga tak. 

Om- och tillbyggnaden bör lämpligen ske i etapper. Skälen till detta är flera. Dels är 
det ekonomiskt en fördel att sprida investeringarna över flera år med tanke på 
kommunens övriga investeringsplaner och dels pågår det andra utvecklingsarbeten 
som kan påverka vilka verksamheter som lämpligen ska ingå i ”Kompetens centrum på 
höjden”. 

Tillsammans med fyra av landskapets övriga kommuner pågår ett arbete med att se 
över möjligheterna att skapa ett kommunalförbund för gymnasie- och vuxenutbildning 
från läsåret 2015/16. I det arbetet kommer bland annat utbildningsutbudet att sam-
ordnas vilket kommer att avgöra vilka program som ska finans vid de olika skolorna. 

Med anledning av de strukturförändringar som pågår inom näringslivet i Hudiksvall 
med bland annat nedläggningen av Ericssonfabriken och uppsägningarna vid HIAB 
kan det bli nödvändigt att vidta åtgärder som till delar kan påverka konceptet ett 
”Kompetenscentrum på höjden”. 

Kommunledningsförvaltningen har föreslagit 

att inriktningen ska vara att, med beaktande av det utvecklingsarbete kring utbildnings-
samverkan som pågår i Hälsingland och de insatser som sker med anledning av bland 
annat Ericssons nedläggning, utveckla Bromangymnasiet till ett ”Kompetenscentrum 
på höjden”, 

att totalt för ombyggnaden av Bromangymnasiet till ett ”Kompetenscentrum på 
höjden” avsätta 52 miljoner kronor i kommunens långsiktiga investeringsplan, 

att genomföra nödvändiga åtgärder för restaurering av taket på Bromangymnasiet och 
för det avsätta 15 miljoner kronor i investeringsplanen, 
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att så snart det är pedagogiskt och omsorgsmässigt möjligt, samla gymnasiesärskolans 
verksamhet till Bromangymnasiet, 

att överflyttning av restaurangskolans verksamhet från kvarteret Munterlansen till 
Bromangymnasiet sker då samordningen av Hälsingekommunernas gymnasiala pro-
gramutbud långsiktigt är överenskommet, 

att överflyttning av lämpliga delar av Centrum för utveckling och lärande (Cul) till 
Bromangymnasiet sker då insatserna med anledning av bland annat Ericssons ned-
läggning långsiktigt fastställts. 

Utvecklingsutskottet har beslutat överlämna ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
förslag. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar ekonomichef Staffan Lindvall i 
ärendet. 

Stefan Bäckström (C), Håkan Rönström (M) och Kent Sjöberg (KD) tillstyrker 
kommunledningsförvaltningens förslag. 

Mikael Löthstam (S) yrkar i första hand att ärendet återremitteras till utvecklings-
utskottet och lärande- och kulturnämnden för vidare utredning och beredning med 
följande inriktning: 

⋅ Fyll upp skolan och utnyttja befintliga lokaler maximalt 

⋅ Utred och ta fram alternativa lösningar för de verksamheter som inte får plats 
på Broman 

⋅ Utred extern nybyggnation för de ytor som saknas som alternativ till liggande 
förslag. Lättare att sälja om behovet av lokaler kvartstår 

⋅ Utred eventuella konsekvenser för Forsa Folkhögskola om kommunen flyttar 
ur de lokaler som kommunen hyr 

⋅ Utred alternativa lösningar för restaurangskolans lokalisering alternativt med 
andra kommuner 

⋅ Förhandla med hyresvärden på Cul om lokalhyran 

⋅ Långsiktig strategi för antalet program i gymnasieskolan och vuxenut-
bildningen saknas i beslutsunderlaget 
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⋅ Finansieringen av investeringen, ska den ske inom befintlig investeringsbudget 
eller upplåning 

⋅ Om flytt av Cul ske behövs det i så fall studentbostäder på Snusfabriken, eller 
ska dessa ligga vid Broman 

⋅ Avvakta utredningen av det utredningsuppdrag som görs inom Hälsingerådet 
kring gymnasieskolan/vuxenutbildningen i Hälsingland och hur resultatet av 
det arbetet kan komma att påverka behovet av lokaler oavsett framtida sam-
verkansformer 

⋅ Lokalbehovet kopplat till det projekt kommunen deltar i tillsammans med 
Regionen projekt ”lokala kompetenscentra”, en av tankarna med projektet är 
samverkan mellan olika aktörer och det bland annat kan vara i form av fysisk 
samlokalisering 

Mikael Löthstam (S) yrkar i andra hand att Bromangymnasiet fyller upp befintliga 
lokaler maximalt, så att lokalerna utnyttjas effektivt, att lärande- och kulturnämndens 
begäran om att investera 68 miljoner kronor vid Bromangymnasiet avslås samt att 
kommunen externt förhyr lokaler för verksamhetens behov, för att enkelt kunna av-
sluta dessa när lokalerna inte behövs i verksamheten. 

Uno Jonsson (S) yrkar bifall till Mikael Löthstams förslag. 

Ordföranden framställer först proposition om bifall eller ej till Mikael Löthstams åter-
remissyrkande, och finner att kommunstyrelsen avslår detta. Ärendet ska således av-
göras vid dagens sammanträde. 

Ordföranden framställer därefter proposition om bifall antingen till Stefan Bäckströms 
m.fl. förslag (kommunledningsförvaltningens) eller till Mikael Löthstams andrahands-
yrkande, och finner att kommunstyrelsen bifaller Stefan Bäckströms m.fl. förslag. 
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Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar  

att totalt för ombyggnad av Bromangymnasiet (Kompetenscentrum på höjden) enligt 
förslag, avsätta 68 miljoner kronor enligt redovisad investeringsplan,  

att bevilja Tekniska nämnden 4 000 000 kronor för att genomföra projektering av 
Kompetenscentrum på höjden, finansierat ur eget kapital, samt  

att i investeringsbudgeten för 2014-2015 tillföra investering enligt plan. 

Emot beslutet och till förmån för Mikael Löthstams förslag reserverar sig Mikael 
Löthstam (S), Susanne Östh (S), Majvor Westberg-Jönsson (S), Uno Jonsson (S), 
Kerstin Rask (S), Olle Borgström (S) och Delshad Saleh (V) 

______  

Vid kommunfullmäktiges sammanträde yrkar Stefan Bäckström (C) att kommun-
fullmäktige beslutar enligt följande: 

att inriktningen ska vara att, med beaktande av det utvecklingsarbete kring utbildnings-
samverkan som pågår i Hälsingland och de insatser som sker med anledning av bland 
annat Ericssons nedläggning, utveckla Bromangymnasiet till ett ”Kompetenscentrum 
på höjden”, 

att så snart det är pedagogiskt och omsorgsmässigt möjligt samla gymnasiesärskolans 
verksamhet till Bromangymnasiet och till det avsätta 12 miljoner kronor i investering 
för åren 2013 och 2014, 

att bevilja tekniska nämnden 1 miljon kronor för projektering av gymnasiesärskolan på 
Broman, 

att genomföra nödvändiga åtgärder för restaurering av taket på Bromangymnasiet och 
för det avsätta 15 miljoner kronor i investeringsplanen, 

att för fortsatt ombyggnad av Bromangymnasiet avsätta 40 miljoner kronor i 
kommunens långsiktiga investeringsplan, 

att överflyttning av restaurangskolans verksamhet från kvarteret Munterlansen till 
Bromangymnasiet sker då samordningen av Hälsingekommunernas gymnasiala 
programutbud långsiktigt är överenskommet, 
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att överflyttning av lämpliga delar av Centrum för utveckling och lärande (Cul) till 
Bromangymnasiet sker då insatserna, med anledning av bland annat Ericssons ned-
läggning, långsiktigt fastställts. 

Daniel Pettersson (V) yrkar att ärendet återremitteras till kommunstyrelsen för 
ytterligare beredning enligt följande punkter: 

⋅ Fyll upp skolan och utnyttja befintliga lokaler maximalt. 

⋅ Utred och ta fram alternativa lösningar för de verksamheter som inte får plats 
på Broman. 

⋅ Utred extern nybyggnation för de ytor som saknas som alternativ till liggande 
förslag. Lättare att sälja om behovet av lokaler kvartstår. 

⋅ Utred eventuella konsekvenser för Forsa Folkhögskola om kommunen flyttar 
ur de lokaler som kommunen hyr. 

⋅ Utred alternativa lösningar för restaurangskolans lokalisering alternativt med 
andra kommuner. 

⋅ Förhandla med hyresvärden på Cul om lokalhyran. 

⋅ Långsiktig strategi för antalet program i gymnasieskolan och vuxenut-
bildningen saknas i beslutsunderlaget. 

⋅ Finansieringen av investeringen, ska den ske inom befintlig investeringsbudget 
eller upplåning. 

⋅ Om flytt av Cul ske behövs det i så fall studentbostäder på Snusfabriken, eller 
ska dessa ligga vid Broman. 

⋅ Avvakta utredningen av det utredningsuppdrag som görs inom Hälsingerådet 
kring gymnasieskolan/vuxenutbildningen i Hälsingland och hur resultatet av 
det arbetet kan komma att påverka behovet av lokaler oavsett framtida sam-
verkansformer. 

⋅ Lokalbehovet kopplat till det projekt kommunen deltar i tillsammans med 
Regionen projekt ”lokala kompetenscentra”, en av tankarna med projektet är 
samverkan mellan olika aktörer och det bland annat kan vara i form av fysisk 
samlokalisering. 
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⋅ Ta fram second opinion på den kalkyl som Sweco gjort kring kostnaden för in-
vesteringen på Broman samt framtida driftkostnader. 
 

Kåge Wallner (MP) yrkar bifall till Stefan Bäckströms förslag. 

Ordföranden framställer proposition om bifall eller ej till Daniel Petterssons åter-
remissyrkande, och finner att kommunfullmäktige, med hänvisning till kommunal-
lagens bestämmelser om minoritetsåterremiss, bifaller detta, varvid votering begäres. 

Voteringsproposition framställs och godkänns. Den som röstar bifall till Daniel 
Pettersson återremissförslag röstar JA. Den som röstar bifall till att ärendet ska avgöras 
vid dagens sammanträde röstar NEJ. Om 17 st (minst en tredjedel av leda-
möterna)eller fler röstar Ja, har kommunfullmäktige, enligt kommunallagens be-
stämmelser om minoritetsåterremiss, beslutat återremittera ärendet till kommun-
styrelsen för ytterligare beredning. 

Öppen omröstning genom namnupprop genomförs. Omröstningen utfaller med 22 ja-
röster mot 26 nej-röster, 3 avstår från att rösta. Kommunfullmäktige har således be-
slutat återremittera ärendet till kommunstyrelsens för ytterligare beredning. 
     

Bilaga § 77 

Kommunfullmäktige beslutar 

att återremittera ärendet till kommunstyrelsen för ytterligare beredning, enligt 
ovanstående  punkter. 

Emot beslutet reserverar sig Sven Bergström (C), Bernt Jons (C), Stefan Bäckström 
(C), Bengt-Åke Nilsson (C), Anne-Marie Eriksson (C), Lars-Olof Widell (C), Jan-Erik 
Jonsson (C), Jörgen Bengtson (C), Matts Persson (C), Jonas Holm (M), Karl-Olof 
Tunelid (M), Birgitta Medin (M), Tommy Ljung (M), Kjell-Evert Evertsson (M), Bibbi 
Segerbrand (M), Arif Kahlifa, M, Lena Frankenberg Glantz (M), Stefan Segerbrand 
(M), Göte Bohman (MP), Kåge Wallner (MP), Göran Wiklund (MP), Elisabeth 
Gafvelin (MP), Kent Sjöberg (KD), Margareta Sidenvall (KD), Ann Berg (FP) och 
Gunnel Nordin (FP).             
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§ 78 Matproduktionen i kommunen 

Dnr 2012-156-106 

Ärendebeskrivning 

Kommunens kostverksamhet liksom matproduktionen för sjukhuset bedrivs idag 
inom ramen för en gemensam nämnd, kostnämnden, tillsammans med landstinget. 
Hudiksvalls kommun är värdkommun för nämnden och ansvarar för all personal. 
Kostnämndens förvaltning är samordnad med omsorgsförvaltningen vilket bland 
annat innebär att förvaltningschefen är gemensam. För den operativa verksamheten 
ansvarar en kostchef. Det finns idag ett antal tillagningskök runt om i kommunen. 
Därtill kommer ett antal mottagningskök där maten till delar eller i sin helhet 
produceras vid andra enheter. Vissa av dessa får sin mat i kyld form från centralköket 
för att sedan värmas på serveringsstället. Där sker också tillagning av matlådor samt 
sjukhusets mat. Det kan nämnas att kostnämnden också ansvarar för sjukhusets per-
sonalrestaurang. Kostnämndens verksamhet regleras med landstinget i form av två 
avtal. Det ena är ett hyresavtal för centralköket och det andra reglerar produktionen av 
sjukhusmaten. Det senare upphör att gälla 2013-12-31. Samtal har därför förts med 
landstinget om samarbetet ska fortsätta efter årsskiftet 2013/14. Vid dessa 
diskussioner har det framkommit att det inte finns förutsättningar för en långsiktig 
fortsättning av samarbetet. Det innebär att: 

• En gemensam tids-/arbetsplan snarast måste utarbetas för att kunna avsluta 
samarbetet.  

• Den gemensamma kostnämnden fortsätter att ansvara för kommunens och 
landstingets matproduktion till dess kommun avslutar produktionen av maten 
till Hudiksvalls sjukhus. 

• Kommunen måste ta beslut om var ansvaret för kommunens matproduktion 
ska ligga efter det att den gemensamma kostnämnden upphör. 

Det är viktigt att utgångspunkten för hur man tillagar och serverar maten är att hela 
matsituationen upplevs så positiv som möjligt inom ramen för den ekonomi som 
finns. För att förstärka det perspektivet kan det vara lämpligt att benämna serverings-
ställen för restauranger och att de som maten serveras till betraktas som kunder.  
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I den mån kvalitén på maten påverkas negativt av avståndet till tillagningsköket är det 
viktigt att produktionen sker nära eller i direkt anslutning till serveringsstället. Av 
ekonomiska och praktiska skäl är det dock knappast möjligt att allt som ingår i mål-
tiden kan tillagas på alla de ställen där det serveras, även om huvudinriktning är att så 
sker. Av den anledningen kommer det även fortsättningsvis att finnas ett visst, om än 
begränsat, behov av centralt lagad mat. Tanken är att man i samband med reno-
veringen av Västra skolans kök kan se till att det finns en sådan överkapacitet att man 
där klarar behoven för de förskolor och skolor där det inte finns förutsättningar att 
laga kompletta måltider. På motsvarande sätt skulle köket vid Tunbacka kunna täcka 
omsorgens behov. 

För att kunna ta ställning till hur en successiv ökning av andelen mat som produceras i 
närheten av serveringsställena ska kunna ske är det angeläget att så snart som möjligt 
se över vilka ställen som lämpar sig för ökad grad av tillagning och vilka investeringar 
som behöver göras under perioden 2013 – 2015. Den ekonomiska ramen för detta 
bedöms kunna vara cirka 10 miljoner kronor per år, d.v.s. totalt 30 miljoner kronor.  

Kommunledningsförvaltningen har föreslagit att kostnämnden får i uppdrag att inleda 
arbetet med att avsluta den med landstinget gemensamma matproduktionen, att ut-
gångspunkten för hur man tillagar och serverar maten för kommunens verksamheter 
ska vara att hela matsituationen för den som äter maten upplevs så positiv som möjligt 
inom ramen för den ekonomi som finns, att benämna samtliga serveringsställen för 
restauranger, förutom det som sker i boenden, att de som maten serveras till betraktas 
som kunder, att inriktning för kommunens framtida matproduktion är att, så långt de 
ekonomiska ramarna tillåter och där det är praktiskt möjligt, öka andelen av lokalt 
producerat mat, att ge kostnämnden i samarbete med tekniska nämnden i uppdrag att 
se över vilka serveringsställen som lämpar sig för ökad grad av tillagning och vilka 
investeringar för detta som behöver göras under perioden 2014 – 2015, att ge tekniska 
nämnden i samarbete med kostnämnden i uppdrag att snarast påbörja arbetet med att 
åtgärda det som behöver göras i Västra skolans och Tunbackas kök för att klara be-
hovet av centralt lagad mat då samarbetet med landstinget upphör samt, att överlämna 
frågan om vilken nämnd som ska ansvara för kosten i framtiden till den 
parlamentariskt sammansatta grupp som ser över nämndsorganisationen inför den 
kommande mandatperioden. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningsförvaltningens förslag. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar kostchef Katarina Niemi och av-
delningschef Charlotta Butler i ärendet. 
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Mikael Löthstam (S), yrkar, i första hand, att återremittera ärendet för att ge kommun-
chefen i uppdrag att förhandla fram ett hyresavtal med Landstinget Gävleborg gällande 
Pulsens kök mot bakgrund av den besittningsrätt som kommunen har beträffande 
köket, samt att avvakta landstingets beslut om fortsatt samarbete kring kostnämnden.  

Mikael Löthstam (S) yrkar, i andra hand, att kommunchefen får i uppdrag att förhandla 
fram ett hyresavtal med Landstinget Gävleborg gällande Pulsens kök mot bakgrund av 
den besittningsrätt som kommunen har beträffande köket, samt att avvakta lands-
tingets beslut om fortsatt samarbete kring kostnämnden. 

Håkan Rönström (M) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag med ändringen att 
femte att-satsen istället ska lyda: att inriktning för kommunens framtida matproduktion är att 
öka andelen av lokalt producerat mat. 

Ordföranden framställer först proposition om bifall eller ej till Mikael Löthstams åter-
remissyrkande, och finner att kommunstyrelsen avslår detta. Ärendet ska således av-
göras vid dagens sammanträde. 

Ordföranden framställer därefter proposition om bifall antingen till allmänna ut-
skottets förslag med Håkan Rönströms ändringsförslag eller till Mikael Löthstams 
andrahandsyrkande, och finner att kommunstyrelsen bifaller allmänna utskottets för-
slag med Håkan Rönströms ändringförslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att ge kostnämnden i uppdrag att inleda arbetet med att avsluta den med landstinget 
gemensamma matproduktionen. 

att utgångspunkten för hur man tillagar och serverar maten för kommunens verksam-
heter ska vara att hela matsituationen för den som äter maten upplevs så positiv som 
möjligt inom ramen för den ekonomi som finns. 

att benämna samtliga serveringsställen för restauranger, förutom det som sker i boen-
den.  

att de som maten serveras till betraktas som kunder.  

att inriktning för kommunens framtida matproduktion är att öka andelen av lokalt 
producerad mat. 
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att ge kostnämnden i samarbete med tekniska nämnden i uppdrag att se över vilka 
serveringsställen som lämpar sig för ökad grad av tillagning och vilka investeringar för 
detta som behöver göras under perioden 2014 – 2015. 

att ge tekniska nämnden i samarbete med kostnämnden i uppdrag att snarast påbörja 
arbetet med att åtgärda det som behöver göras i Västra skolans och Tunbackas kök för 
att klara behovet av centralt lagad mat då samarbetet med landstinget upphör.   

att överlämna frågan om vilken nämnd som ska ansvara för kosten i framtiden till den 
parlamentariskt sammansatta grupp som ser över nämndsorganisationen inför den 
kommande mandatperioden. 

Emot beslutet och till förmån för Mikael Löthstams förslag reserverar sig Mikael 
Löthstam (S), Susanne Östh (S), Majvor Westberg-Jönsson (S), Uno Jonsson (S), 
Kerstin Rask (S), Olle Borgström (S) och Delshad Saleh (V). 

______  

Vid kommunfullmäktiges sammanträde yrkar Mikael Löthstam (S), att ärendet åter-
remitteras till kommunstyrelsen för att ge kommunstyrelsen i uppdrag att förhandla 
fram ett nytt hyresavtal med Landstinget Gävleborg kring Pulsens tillagningskök med 
tillhörande verksamheter, samt att avvakta landstingets beslut om fortsatt samarbete i 
kostfrågor inom ramen för kostnämnden innan kommunen tar ställning i frågan.  

Tommy Ljung (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Ordföranden framställer proposition om bifall eller ej till Mikael Löthstams åter-
remissyrkande, och finner att kommunfullmäktige, med hänvisning till kommunal-
lagens bestämmelser om minoritetsåterremiss, bifaller detta.  

Kommunfullmäktige beslutar 

att återremittera ärendet till kommunstyrelsen för ytterligare beredning. 

Emot beslutet reserverar sig Sven Bergström (C), Bernt Jons (C), Stefan Bäckström 
(C), Bengt-Åke Nilsson (C), Anne-Marie Eriksson (C), Lars-Olof Widell (C), Jan-Erik 
Jonsson (C), Jörgen Bengtson (C), Matts Persson (C), Jonas Holm (M), Karl-Olof 
Tunelid (M), Birgitta Medin (M), Tommy Ljung (M), Kjell-Evert Evertsson (M), Bibbi 
Segerbrand (M), Arif Kahlifa, M, Lena Frankenberg Glantz (M), Stefan Segerbrand 
(M), Göte Bohman (MP), Kåge Wallner (MP), Göran Wiklund (MP), Elisabeth 
Gafvelin (MP), Kent Sjöberg (KD), Margareta Sidenvall (KD), Ann Berg (FP) och 
Gunnel Nordin (FP).             
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§ 79 Detaljplan för Kattvikskajen 

Dnr 2012-480-214 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen beslutade, § 280/2012, att uppdra åt byggnadsnämnden att 
omedelbart påbörja ett detaljplanerarbete för Kattvikskajen avseende handel, bostäder, 
hotell, rekreation, kontor och blandade verksamheter. 

Byggnadsnämnden har kort därefter uppdragit åt plan- och bygglovskontoret att ta 
fram ett förslag till ny detaljplan som gör det möjligt att bygga enligt kommun-
styrelsens beslut på den norra delen av Kattvikskajen som till större del sedan tidigare 
är detaljplanelagd för centrumändamål och busstrafik (dnr PLAN.2012.19). 

Sedan tidigare finns markanvisningsavtal för intressenter som önskar bygga hotell 
respektive kontor på berört område. Efter kommunstyrelsens beslut har två ytterligare 
intressenter ansökt om markanvisningsavtal för flerfamiljshus inom området. 

Kommunledningsförvaltningens yttrande 

Kommunledningsförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige antar ett inriktnings-
beslut om att påbörja exploateringen av Kattvikskajen i Hudiksvalls hamnområde. 
Därmed skapas förutsättningar för boende, kontor, handel och andra verksamheter 
samt ytor för allmänheten i ett centralt läge nära stadskärnan, havet och goda kommu-
nikationer. Inriktningsbeslutet medför att kommunen avsätter medel för att planera, 
projektera och på annat sätt förbereda en exploatering. Beslutet innebär också en 
viljeinriktning från kommunens sida att göra de investeringar i kajer och annan infra-
stuktur som är kalkylerade. Fullmäktige har dock möjlighet att ompröva detta innan 
investeringarna kommer till stånd om förutsättningarna påtagligt skulle förändras. 

Utifrån det underlag som finns i ärendet bedömer kommunledningsförvaltningen att 
investeringskostnaderna för området uppgår till 115-140 miljoner kronor exklusive 
intäkter från markförsäljning. Den största delen av kostnaderna hänförs till arbetet 
med att riva, förstärka och ersätta befintlig kaj samt att bygga vägar, parkeringar, grön-
stråk och annan infrastruktur. Medel avsätts också till planläggning och projektering. 
Kalkylen omfattar i detta skede däremot inte byggnationer av en sammanhängande 
hamnallé med planskild korsning över järnvägen och broförbindelse till Hamngatan. 
En sådan etapp får anstå tills det föreligger ett tydligt behov och en hållbar finansiering 
av sådana trafiklösningar.  
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Det finns ett tydligt marknadsintresse som bl.a. visas i markanvisningsavtal eller be-
gäran om sådant, varför försäljningsintäkterna i det kortare perspektivet kan beräknas 
till 25-30 miljoner kronor. Kommunens nettokostnad för exploateringen, som inte är 
budgeterad inom investeringsramen, uppgår därför till cirka 85-115 miljoner kronor. 
Med en avskrivningstid om 30 år och med nuvarande mycket låga ränteförhållanden 
om cirka 2 % kommer kommunens årliga kapitalkostnad att uppgå till cirka 6-7 
miljoner kronor, vilket kommer att påverka kommunens resultatbudget. Kommun-
ledningsförvaltningen väljer att inte räkna med några s.k. dynamiska effekter, men det 
måste ändå hållas för troligt att utvecklingen av Kattvikskajen kan leda till en ökad 
inflyttning och större dynamik i näringslivet, vilket medför ökade intäkter för 
kommunen. 

Det finns enligt kommunledningsförvaltningen stöd i kommunens översiktsplan från 
2008 att undanta Kattvikskajen från en fördjupad översiktsplan då det tydligt pekades 
ut att området ska användas till bostäder och ska anslutas med en strandpromenad. 
Kommunledningsförvaltningen anser att det fortsatta plan- och utredningsarbetet får 
avgöra om det är hela Kattvikskajen eller dess norra del som ska detaljplaneläggas i 
detta skede, och att det är lämpligt att kommunstyrelsen på fullmäktiges uppdrag ger 
närmare anvisningar om detta. Beslut om detaljplan för Kattvikskajen, eller del därav, 
kommer att fattas av kommunfullmäktige. Med hänsyn till att området är centralt be-
läget, viktigt för kommunens utveckling och kommer att beröra en stor allmänhet är 
det angeläget att processen präglas av inbjudan till medborgerligt deltagande.  

Under alla omständigheter förutsätter en detaljplaneläggning av Kattvikskajen att 
kommunfullmäktige ändrar sitt tidigare beslut om att hela hamnområdet ska bli före-
mål för en fördjupad översiktsplan. Det måste av det nya beslutet tydligt framgå att 
Kattvikskajen, eller berörd del därav, inte omfattas av fördjupningsarbetet.  

Kommunledningsförvaltningen har föreslagit att kommunen påbörjar ett ex-
ploateringsarbete för att utveckla stadsdelen Kattvikskajen i Hudiksvall i enlighet med 
föreslagen inriktning, att uppdra till kommunstyrelsen att vara övergripande ansvarig 
för exploateringsarbetet, att uppdra till tekniska nämnden att, i enlighet med de 
närmare anvisningar som anges av kommunstyrelsen, genomföra nödvändiga 
projekterings- och andra förberedelsearbeten, för vilket det anslås maximalt 9 miljoner 
kronor, inklusive eventuella markförvärv, att uppdra till tekniska nämnden att till full-
mäktige redovisa en aktuell och utförlig kostnads- och intäktskalkyl innan arbetet med 
kajförstärkning, infrastruktur och marköverlåtelser genomförs, att uppdra till 
byggnadsnämnden att, enligt de närmare anvisningar som anges av kommunstyrelsen, 
upprätta ett förslag till detaljplan som beslutas av kommunfullmäktige, för vilket det 
anslås maximalt 1 miljon kronor, att bemyndiga kommunstyrelsen att uppta lån om 
maximalt 10 miljoner kronor, att uppdra till kommunstyrelsen att beakta den ökade 
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kapitalkostnaden i kommande budgetarbete, att ändra kommunfullmäktiges beslut § 
127/2011 på så sätt att Kattvikskajen, eller berörd del av Kattvikskajen, inte omfattas 
av arbetet med fördjupad översiktsplan för hamnområdet, samt att upphäva kommun-
fullmäktiges beslut § 211/2007 avseende visionsarbete för Kattvikskajen. 

Utvecklingsutskottet har överlämnat ärendet till kommunstyrelsen utan eget förslag. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar planeringschef Hans Gyllow i 
ärendet. 

Mikael Löthstam (S) yrkar bifall till kommunledningsförvaltningens förslag med 
följande ändring: att kostnaderna för påbörjandet av exploateringsarbetet på Kattviks-
kajen finansieras endera med lån eller med uttag av kapital från försäljningsmedlen 
beroende på hur ränteläget på marknaden är vid den aktuella tidpunkten (att-sats nr 6). 

Håkan Rönström (M) yrkar att att-sats 5 och 8 stryks helt (att uppdra till byggnadsnämnden 
att, enligt de närmare anvisningar som anges av kommunstyrelsen, upprätta ett förslag till detaljplan 
som beslutas av kommunfullmäktige, för vilket det anslås maximalt 1 miljoner kronor och, att ändra 
kommunfullmäktiges beslut § 127/2011 på så sätt att Kattvikskajen, eller berörd del av Kattviks-
kajen, inte omfattas av arbetet med fördjupad översiktsplan för hamnområdet), i övrigt bifall till 
kommunledningsförvaltningens förslag.. 

Bengt-Åke Nilsson (C) tillstyrker Håkan Rönströms förslag. 

Mikael Löthstam (S) vill få antecknat till protokollet att även detaljplaner föregås av 
samrådsförfarande. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till Håkan Rönströms förslag 
eller till Mikael Löthstams förslag, och finner att kommunstyrelsen bifaller Håkan 
Rönströms förslag, varvid votering begäres. 

Voteringsproposition framställs och godkänns. Den som röstar bifall till Håkan 
Rönströms förslag, röstar JA. Den som röstar bifall till Mikael Löthstams förslag röstar 
NEJ. Vinner NEJ har kommunstyrelsen beslutat bifalla Mikael Löthstams förslag. 

Öppen omröstning genom namnupprop genomförs. 

Jonas Holm (M), Jan-Erik Jonsson (C), Bengt-Åke Nilsson (C), Håkan Rönström (M), 
Birgitta Medin (M), Ann Berg (FP), Kent Sjöberg (KD)och Kåge Wallner (MP) röstar 
ja. 

Mikael Löthstam (S), Susanne Östh (S), Majvor Westberg-Jönsson (S), Ingvar Persson 
(S), Kerstin Rask (S), Olle Borgström (S) och Delshad Saleh (V) röstar nej. 
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Omröstningen utfaller med 8 ja-röster mot 7 nej-röster. Kommunstyrelsen har således 
beslutat enligt Håkan Rönströms förslag gällande Kattvikskajen.      

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar  

att kommunen påbörjar ett exploateringsarbete för att utveckla stadsdelen Kattviks-
kajen i Hudiksvall i enlighet med föreslagen inriktning,  

att uppdra till kommunstyrelsen att vara övergripande ansvarig för exploaterings-
arbetet, 

 att uppdra till tekniska nämnden att, i enlighet med de närmare anvisningar som anges 
av kommunstyrelsen, genomföra nödvändiga projekterings- och andra förberedelse-
arbeten, för vilket det anslås maximalt 9 miljoner kronor, inklusive eventuella mark-
förvärv,  

att uppdra till tekniska nämnden att till fullmäktige redovisa en aktuell och utförlig 
kostnads- och intäktskalkyl innan arbetet med kajförstärkning, infrastruktur och mark-
överlåtelser genomförs,  

att bemyndiga kommunstyrelsen att uppta lån om maximalt 10 miljoner kronor,  

att uppdra till kommunstyrelsen att beakta den ökade kapitalkostnaden i kommande 
budgetarbete, samt 

att upphäva kommunfullmäktiges beslut § 211/2007 avseende visionsarbete för Katt-
vikskajen.  

Emot beslutet och till förmån för Mikael Löthstams förslag, reserverar sig Mikael 
Löthstam (S), Susanne Östh (S), Majvor Westberg-Jönsson (S), Ingvar Persson (S), 
Kerstin Rask (S), Olle Borgström (S) och Delshad Saleh (V). 

______   

Vid kommunfullmäktiges sammanträde yrkar Kåge Wallner (MP) bifall till kommun-
styrelsens förslag med följande ändring och tillägg: 

Första att-satsen ska lyda: att kommunen förbereder ett exploateringsarbete för att utveckla Katt-
vikskajen i Hudiksvall genom att upprätta en fördjupad översiktsplan över området, 

Ny att-sats: att i övrigt fullfölja kommunfullmäktiges beslut § 127/2011. 
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Mikael Löthstam (S) yrkar bifall till kommunledningsförvaltningens förslag med 
följande ändring: att kostnaderna för påbörjandet av exploateringsarbetet på Kattviks-
kajen finansieras endera med lån eller med uttag av kapital från försäljningsmedlen 
beroende på hur ränteläget på marknaden är vid den aktuella tidpunkten (att-sats nr 6). 

Jan-Erik Jonsson (C), Göte Bohman (MP)och Jonas Holm (M) yrkar bifall till Kåge 
Wallners förslag. 

Ordföranden framställer först proposition om bifall dels till kommunstyrelsens förslag, 
dels till Mikael Löthstams förslag och dels till Kåge Wallners förslag, och finner att 
kommunfullmäktige bifaller Kåge Wallners förslag, varvid votering begärs. 

Ordföranden utser Kåge Wallners förslag till huvudförslag i huvudvoteringen. 

Kommunfullmäktige har då att ta ställning till vilket som blir motförslag i huvud-
voteringen. 

Ordföranden framställer proposition om bifall till kommunstyrelsens förslag eller till 
Mikael Löthstams förslag ska bli motförslag i huvudvoteringen, och finner att Mikael 
Löthstams förslag blir motförslag. 

Voteringsproposition framställs och godkänns. Den som röstar bifall till Kåge 
Wallners förslag röstar JA. Den som röstar bifall till Mikael Löthstams förslag röstar 
NEJ. Vinner nej har kommunfullmäktige bifallit Mikael Löthstams förslag. 

Öppen omröstning genom namnupprop genomförs. Omröstningen utfaller med 27 ja-
röster mot 24 nej-röster. Kommunfullmäktige har således beslutat bifalla Kåge 
Wallners förslag.      

Bilaga § 79 

Kommunfullmäktige beslutar  

att kommunen förbereder ett exploateringsarbete för att utveckla Kattvikskajen i 
Hudiksvall genom att upprätta en fördjupad översiktsplan över området,,  

att uppdra till kommunstyrelsen att vara övergripande ansvarig för exploaterings-
arbetet, 

 att uppdra till tekniska nämnden att, i enlighet med de närmare anvisningar som anges 
av kommunstyrelsen, genomföra nödvändiga projekterings- och andra förberedelse-
arbeten, för vilket det anslås maximalt 9 miljoner kronor, inklusive eventuella markför-
värv,  
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att uppdra till tekniska nämnden att till fullmäktige redovisa en aktuell och utförlig 
kostnads- och intäktskalkyl innan arbetet med kajförstärkning, infrastruktur och mark-
överlåtelser genomförs,  

att bemyndiga kommunstyrelsen att uppta lån om maximalt 10 miljoner kronor,  

att uppdra till kommunstyrelsen att beakta den ökade kapitalkostnaden i kommande 
budgetarbete, samt 

att upphäva kommunfullmäktiges beslut § 211/2007 avseende visionsarbete för Katt-
vikskajen.  

att i övrigt fullfölja kommunfullmäktiges beslut § 127/2011. 

Emot beslutet och till förmån för Mikael Löthstam mfl förslag reserverar sig Agneta 
Brendt (S), Mikael Löthstam (S),  Sven-Åke Thoresen (S), Majvor Westberg-Jönsson 
(S), Börje Sundin (S), Uno Jonsson (S), Göran Thapper (S), Ingvar Persson (S), Anna-
Karin Keisu (S), Mona Celander (S), Olle Borgström (S), Kerstin Rask (S), Susanne 
Östh (S), Rolf Sundell (S), Lilian Holmgren (S), Kent Kanon (S), Martin Nyman (S), 
Daniel Fors (S), Daniel Pettersson (V), Delshad Saleh (V), Elisabeth Swedman (V), 
Ninni Olofsson (V) och Olle Jonsson (V). 

____  
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§ 80 Ansökan om planändring MO 3:30 m.fl. (Medskog) 

Dnr 2011-142-214 

Ärendebeskrivning 

ROPH Invest AB har till kommunfullmäktige/kommunstyrelsen, ansökt om ändring 
av gällande detaljplan vid vägkorsningen E4 och Rv 84, så att även handel blir tillåten 
användning. Ändringen avser den del av planområdet som ligger norr om Rv 84. 
Kommunstyrelsens utvecklingsutskott beslutade 2013-04-16 att med hänvisning till-
gällande reglemente, överlämna ärendet till byggnadsnämnden för handläggning. 

Förutsättningar 

Gällande detaljplan, som upprättades för att kunna etablera bebyggelse i anslutning till 
ny vägkorsning, färdigställdes i maj 2011. (Hälsingtuna 11:9) Tillåten användning enligt 
detaljplanen är bilservice, kontor samt industri. Ett ärende om handel, Dnr Plan 
2012.10, har tidigare behandlats av byggnadsnämnden. Ärendet avsåg då i ett första 
skede hela planområdet, men ändrades i senare skede att avse endast den norra delen 
av området dvs. samma område som nuvarande ansökan. Byggnadsnämnden beslutade 
2013-03-14 § 26, att avsluta det pågående planarbetet och inte ändra detaljplanen för 
det norra planområdet. 

Byggnadsnämnden har beslutat att ansökan ska sändas till kommunfullmäktige utan 
eget förslag. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar plan- och bygglovschef Lennart 
Westberg i ärendet. 

Delshad Saleh (V) vill antecknat till protokollet att byggnadsnämnden bör få i uppdrag 
att upprätta detaljplan för Södra Kattvikskajen. 

Ann Berg (FP) yrkar att ärendet bordläggs i avvaktan på att Handelsstrategin blir an-
tagen. 

Kåge Wallner (MP) yrkar att ärendet avvisas eftersom ärendet redan prövats i bygg-
nadsnämnden. 

Delshad Saleh (V) yrkar bifall till Kåge Wallners förslag. 

Sammanträdet ajourneras i 10 minuter. Efter 10 minuters ajournering återupptas för-
handlingarna. 
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Mikael Löthstam (S) yrkar att byggnadsnämnden i den fortsatta hanteringen av detalj-
planen beaktar den handelsstrategi som håller på att arbetas fram i kommunen. 

Sammanträdet ajourneras i ytterligare 10 minuter. Efter 10 minuters ajournering åter-
upptas förhandlingarna. 

Bengt-Åke Nilsson (C) yrkar bifall till Mikael Löthstams förslag samt att byggnads-
nämnden får i uppdrag att upprätta förslag till detaljplan som medger handel i området 
norr om väg 84 för fastigheten Mo 3:30 m.fl. med undantag för livsmedelshandel. 

Ordföranden framställer först proposition om bifall eller ej till Ann Bergs förslag om 
bordläggning, och finner att kommunstyrelsen avslår detta. Ärendet ska således av-
göras vid dagens sammanträde. 

Ordföranden framställer därefter proposition om bifall antingen till Bengt-Åke 
Nilssons och Mikael Löthstams förslag eller till Kåge Wallners förslag, och finner att 
kommunstyrelsen bifaller Bengt-Åke Nilssons och Mikael Löthstams förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att byggnadsnämnden får i uppdrag att upprätta förslag till detaljplan som medger 
handel i området norr om väg 84 för fastigheten Mo 3:30 m.fl., med undantag för livs-
medelshandel, samt 

att byggnadsnämnden i den fortsatta hanteringen av detaljplanen beaktar den handels-
strategi som håller på att arbetas fram i kommunen. 

Emot beslutet reserverar sig Ann Berg (FP), Kåge Wallner (MP) och Delshad Saleh 
(V). 

____ 
 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde yrkar Bengt-Åke Nilsson (C), Tommy Ljung 
(M), Jörgen Bengtson (C), Bernt Jons (C), Kent Sjöberg (KD) och Uno Jonsson (S) 
bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Delshad Saleh (V) yrkar att kommunfullmäktige återremitterar ärendet till kommun-
styrelsen i avvaktan på den framtida handelsstrategin. 

Kåge Wallner (MP) yrkar att ärendet avvisas eftersom ärendet redan prövats i bygg-
nadsnämnden. 
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Ann Berg (FP), Sven Bergström (C), Margareta Sidenvall (KD) och Göte Bohman 
(MP) yrkar bifall till Kåge Wallners förslag.  

Anna-Karin Keisu (S) och Daniel Pettersson (V) yrkar bifall till Delshad Salehs åter-
remissyrkande.  

Ordföranden framställer först proposition om bifall eller ej till Delshad Salehs åter-
remissyrkande, och finner att kommunfullmäktige avslår detta, varvid votering begäres.  

Voteringsproposition framställs och godkänns. Den som röstar avslag till Delshad 
Salehs återremissförslag röstar JA. Den som röstar bifall till återremissförslaget röstar 
NEJ. Om 17 st (minst en tredjedel av ledamöterna)eller fler röstar Nej, har kommun-
fullmäktige, enligt kommunallagens bestämmelser om minoritetsåterremiss, beslutat 
återremittera ärendet till kommunstyrelsen för ytterligare beredning. 

Öppen omröstning genom namnupprop genomförs. Omröstningen utfaller med 34 ja-
röster mot 16 nej-röster, 1 avstår från att rösta. Kommunfullmäktige har således 
beslutat att ärendet ska avgöras vid dagens sammanträde.  
     Bilaga § 80 

Ordföranden framställer därefter proposition om bifall antingen till kommunstyrelsens 
förslag eller till Kåge Wallners förslag, och finner att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag. 

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

Emot beslutet reserverar sig Sven Bergström (C), Ann Berg (FP),  Margareta Sidenvall 
(KD),  Göte Bohman (MP), Kåge Wallner (MP), Göran Wiklund (MP), Elisabeth 
Gafvelin (MP), Daniel Pettersson (V), Delshad Saleh (V), Elisabeth Swedman (V), 
Ninni Olofsson (V) Olle Jonsson (V).    

____ 
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§ 81 Bokslut 2012 för Hudiksvalls kommuns donationsför-
valtning 

Dnr 2013-122-042 

Ärendebeskrivning 

Kommunledningsförvaltningen har överlämnat bokslut 2012 för Hudiksvalls 
kommuns donationsförvaltning. 

Enligt Stiftelselagen är kommunstyrelsen ansvarig för att stiftelseförordnandet efter-
levs och skall således skriva under verksamhetsberättelsen.  

Allmänna utskottet har föreslagit att bokslutet 2012 för Hudiksvalls kommuns 
donationsfonder fastställs. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar ekonomichef Staffan Lindvall i 
ärendet. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att fastställa bokslutet 2012 för Hudiksvalls kommuns donationsfonder. 

______  

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

______  
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§ 82 Social investeringsfond 

Dnr 2013-186-046 

Ärendebeskrivning 

I kommunfullmäktiges beslut om budget för 2013 fastställdes ambitionen att inrätta en 
social investeringsfond. Syftet med den sociala investeringsfonden är att genom ett 
förebyggande arbete för grupper av kommuninvånare bryta negativa händelseförlopp i 
ett tidigt skede. Detta för att bryta socialt utanförskap, med långsiktiga sociala och 
ekonomiskt negativa konsekvenser för individer och kommunen. 

Avsättningen till fondmedel sker genom det utrymme som skapats av föregående års 
resultat, redovisat genom uppnått fastställt balanskrav. Ambitionen är att hålla fondens 
ekonomiska utrymme till 10 miljoner kronor, som en del av kommunens eget kapital. 
Det innebär att ianspråktaganden måste matchas mot kommande framtida av-
sättningar. 

Kommunledningsförvaltningen har föreslagit att reglerna för Hudiksvalls kommuns 
sociala investeringsfond fastställs, samt att av kommunens eget kapital, specificera 10 
miljoner kronor för Hudiksvalls kommuns sociala investeringsfond.   

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningsförvaltningens förslag. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar ekonomichef Staffan Lindvall i 
ärendet. 

Daniel Pettersson (V) yrkar bifall till förslaget men föreslår en del redaktionella änd-
ringar i texten så att vissa grupper inte blir så utpekade. 

Kåge Wallner (MP), Håkan Rönström (M), Stefan Bäckström (C), Kent Sjöberg (KD) 
och Bente Sandström (S) yrkar bifall till Daniel Petterssons förslag.  
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Kommunstyrelsen beslutar 

att göra vissa redaktionella ändringar i texten så att den inte är så utpekande för vissa 
grupper.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att fastställa reglerna för Hudiksvalls kommuns sociala investeringsfond. 

att av kommunens eget kapital, specificera 10 miljoner kronor för Hudiksvalls 
kommuns sociala investeringsfond.   

______  

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

______  

 

 
 



  

 Protokoll 45 (72)

Sammanträdesdatum 

2013-06-17 

Kommunfullmäktige 

 
 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

 

   
  

§ 83 Utökning av kommunalt verksamhetsområde för 
dricksvatten i Långby, Näsviken 

Dnr 2013-160-264 

Ärendebeskrivning 

Ett antal boende i Långby, Näsviken, har kontaktat kommunen och vill att kommunen 
utökar sitt verksamhetsområde för dricksvatten så att området kan försörjas med 
kommunalt dricksvatten. Detta för att enskilda vattentäkter i området har brister i 
både kvalitet och kvantitet. Med hänvisning till Lagen om allmänna vattentjänster 
hävdar de boende bland annat att det är befogat med hänsyn till människors hälsa eller 
miljö att bygga ut ett verksamhetsområde. 

VA-avdelningen har bedömt att en utökning med anledning av de boendes argument 
är i enlighet med vattentjänstlagen och för därför ärendet vidare till kommunfull-
mäktige som beslutar om verksamhetsområde för kommunal VA-försörjning. En ut-
byggnad medför kostnader för hela VA-kollektivet, eftersom intäkterna från an-
slutningsavgifterna inte täcker anläggningskostnaderna. Vidare innebär en utbyggnad 
att också boende i området som inte har begärt att få kommunalt vatten berörs. Ett 
verksamhetsområde för vatten innebär avgiftsskyldighet för anslutning för alla fastig-
heter inom området om man inte kan visa att man har en egen säkrad vattenlösning 
som är av god kvalitet. 

Det är i dagsläget 18 fastigheters ägare som visat intresse för att ansluta till kommunalt 
vatten. En utbyggnad av verksamhetsområdet skulle innebära att omkring 40 fastig-
heter skulle hamna inom verksamhetsområdet. Som förslag till verksamhetsområdets 
utbredning finns ett område som sträcker sig runt de intresserade fastigheterna och 
även inkluderar övriga fastigheter i närheten. För att få ner kostnader kan det vara så 
att vissa ändledningar om möjligt kortas och området koncentreras mer. Det kan också 
vara byggnadstekniska frågor som styr hur verksamhetsområdet kan läggas ut, t.ex. 
markbeskaffenhet, fornminnen och markåtkomst. Hur ett verksamhetsområde 
slutligen blir utformat vet man först när utbyggnaden är klar. 

Kostnad 

Det finns i dagsläget ingen detaljerad kostnadskalkyl för projektet, men en grov upp-
skattning är att investeringskostnaden uppgår till ca 3 miljoner kronor för en ut-
byggnad. Kostnaderna kan variera beroende på bl.a. markbeskaffenhet, tillstånd, 
fornminnen och markåtkomst. 
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Anslutningsavgiften varierar med bl.a. tomtytans storlek och det går inte exakt att be-
räkna intäkterna innan man vet vilka fastigheter som ska anslutas. I grova drag kan 
man räkna med intäkter på 1 miljon kronor och utgifter på 3 miljoner kronor. Det 
innebär att i runda tal 2 miljoner kronor belastar VA-kollektivet som helhet.  

En beslutad utökning av verksamhetsområdet innebär också att VA-avdelningens 
investeringsram bör utökas med tre miljoner kronor 2013-2014. Anledningen att 
ramen bör utökas med tre miljoner och inte två, som är nettokostnaden, är för att en 
direkt avräkning mot anslutningsavgifter av redovisningstekniska skäl inte kan göras, 
utan posterna förs på olika ställen och på olika sätt i den ekonomiska redovisningen. 

Tidplan 

Om beslut tas i kommunfullmäktige, våren 2013 kan en mer detaljerad projektering 
starta upp efter sommaren. En beräknad byggstart kan bli vintern 2013/2014 och fär-
digställande hösten 2014. 

Tekniska nämnden har föreslagit att det kommunala verksamhetsområdet för dricks-
vatten till Långby, Näsviken utökas och att VA-avdelningen påbörjar planering och 
utförande av projektet, att verksamhetsområdets exakta och slutliga utbredning fast-
ställs i tekniska nämnden när projektet är utfört, samt att kostnaden för projektet, 
totalt ca 3 miljoner kronor, finansieras av VA-kollektivet genom en utökad 
investeringsram under projekttiden. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt tekniska nämndens förslag. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde anmäler Kent Sjöberg (KD) jäv och deltar inte 
vid handläggning av och beslut i ärendet. 

Håkan Rönström (M) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

att utöka det kommunala verksamhetsområdet för dricksvatten till Långby, Näsviken 
och att VA-avdelningen påbörjar planering och utförande av projektet, 

att verksamhetsområdets exakta och slutliga utbredning fastställs i tekniska nämnden 
när projektet är utfört, samt 

att kostnaden för projektet, totalt ca 3 miljoner kronor, finansieras av VA-kollektivet 
genom en utökad investeringsram under projekttiden. 

______  
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Vid kommunfullmäktiges sammanträde anmäler Kent Sjöberg (KD) jäv och deltar inte 
vid handläggning av och beslut i ärendet. 

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

______   
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§ 84 Motion om en skola för alla 

Dnr 2009-240-008 

Ärendebeskrivning 

En motion inkom till kommunfullmäktige den 22 maj 2009 från Karl-Olof Tunelid 
(M), Bibbi Segerbrand (M), Otti Hammar (M), Eva Rennerfelt, (FP) och Susanne 
Bodin (KD) om En skola för alla. Motionsskrivarna vill följande: 

• Gör en omorganisation så att likvärdighet och kvalité ökar i våra skolor. 

• Hudiksvalls skolor ska få profilera sig. 

• Hudiksvalls skolor ska bli fritt sökbara. 

• Avskaffa alla skolupptagningsområden. 

• Ge föräldrar/vårdnadshavare möjlighet att välja två alternativ till skola. 

• Bilda fyra enheter med år 7-9. 

Lärande- och kulturnämndens yttrande 

Sedan motionen skrevs har flera beslut tagits som inneburit förändringar gällande 
organisation av skolenheter i Hudiksvalls kommun. En ny skollag och nya läroplaner i 
kombination med ett målmedvetet förbättringsarbete ute på alla skolor har lett till för-
bättrade resultat i grundskolan.  

Vi har idag fyra skolenheter med åk 7-9 verksamhet. Förutsättningar att få behöriga 
lärare i alla ämnen ökar då skolenheterna ej är för små, behöriga lärare i alla ämnen är 
en viktig förutsättning för ökad kvalitet och förbättrade resultat. 

Möjlighet finns för alla skolor att under elevens val respektive skolans val arbeta med 
fördjupning inom ett ämne respektive ämnesområde. 

Fri sökning kan ske till alla skolor men betydande kostnader skulle uppstå om gratis 
skolskjuts skulle erbjudas. Utifrån rådande ekonomiska förutsättningar/budget har 
verksamheten därför ej sett några möjligheter att avskaffa nuvarande skolupptagnings-
områden. Det skulle innebära betydande ekonomiska men även organisatoriska svårig-
heter. 

Lärande- och kulturnämnden har beslutat att föreslå kommunfullmäktige besluta att 
motionen därmed är besvarad. 
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Allmänna utskottet har tillstyrkt lärande- och kulturnämndens förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anse motionen besvarad 

____  
 

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

____  
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§ 85 Motion om Vita jobb – sociala krav vid offentlig upp-
handling 

Dnr 2012-366-008 

Ärendebeskrivning 

Mikael Löthstam (S), har i en motion förslagit, att Hudiksvalls kommun i sin upp-
handling ställer sociala krav enligt de kriterier som anges i modellen och konceptet, 
Vita Jobb samt upprätta rutiner för uppföljning av upphandlingsavtalen. Att avtalet ska 
gälla både företaget och anlitade underentreprenörer.  

Motionen har sänts för yttrande till Inköp Gävleborg och tekniska nämnden. 

Inköp Gävleborgs yttrande 

Inköp Gävleborg ser inget problem i att ställa kraven för ”vita jobb” i upphandlingar 
inom aktuella områden, tjänster och byggentreprenader som ett särskilt avtalsvillkor. 
Inget i motionen strider mot Lag om offentlig upphandling, SFS 2007:1091 eller Lag 
om upphandling inom områdena vatten. Energi, transporter och posttjänster SFS 
2007:1092. 

Att enbart ställa krav utan att följa upp och kontrollera dem är dock vare sig bra eller 
förenligt med gällande lagstiftningar för offentlig upphandling. Som Inköp Gävleborgs 
förbundsordning är utformad i dag med byggentreprenadupphandlingar undantagna 
som uppdrag, så skulle det kräva att de kommuner som väljer att tillämpa ”vita jobb” 
måste ha en organiserad uppföljning av kraven, själva eller med stöd av annan part. Att 
säkerställa att kontrollen blir genomförd åvilar upphandlaren som alltså i detta fall är 
kommunen eller bolaget. För upphandling av tjänster utom vissa vård- och ut-
bildningstjänster krävs samma tillämpning av Inköp Gävleborg. 

Tekniska nämndens yttrande 

Ett företag som vinner en upphandling ska skriftligen förbinda sig att tillämpa kollek-
tivavtalsenliga villkor. Dessutom ska företaget bara använda underleverantörer med 
kollektivavtalsenliga villkor. 

Företaget ska dessutom aktivt kontrollera att dess underleverantörer har F-skattebevis 
samt betalar skatter och arbetsgivaravgifter. Företaget måste också acceptera att 
fackliga konsulter gör kontroller på arbetsplatsen. 
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Tekniska förvaltningen ställer krav inom flera områden på våra anbudsgivare och av-
talspartner, bland annat betalda skatter och socialförsäkringar, F-skatt, organisation 
med namn, kvalitet och teknik, miljöprestanda och styrning och ekonomi. För-
valtningen ska även godkänna de underleverantörer som avtalspartnern avser att nyttja. 

Resurserna i förvaltningen krymper och därmed förutsättningar för att ta på sig nya 
arbetsuppgifter. Förvaltningen bedömer att en satsning, inom befintligt system, på att 
bli riktigt bra på att följa upp de krav vi ställer idag ger i stort samma samhällsnytta 
som att införa ännu ett system. Förvaltningen anser att problemet med svart arbets-
kraft inom de berörda entreprenaderna är litet. Problemet är olika i olika regioner i 
Sverige. Skatteverket är den myndighet som arbetar med frågan. 

Tekniska nämnden har med tekniska förvaltningens yttrande, föreslagit att motionen 
ska avslås. 

Allmänna utskottet har föreslagit att motionen ska anses vara besvarad. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde yrkar Susanne Östh (S) och Uno Jonsson (S) 
bifall till motionen. 

Håkan Rönström (M) och Kent Sjöberg (KD) yrkar bifall till allmänna utskottets för-
slag. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets förslag 
eller till Susanne Östh m.fl. förslag, och finner att kommunstyrelsen bifaller allmänna 
utskottets förslag, varvid votering begäres. 

Voteringsproposition framställs och godkänns. Den som bifaller allmänna utskottets 
förslag röstar JA, den som röstar bifall till Susanne Ösths m.fl. förslag röstar NEJ, 
vinner NEJ har kommunstyrelsen beslutat föreslå kommunfullmäktige att bifalla 
motionen. 

Öppen omröstning genom namnupprop genomförs. 

Jonas Holm (M), Håkan Rönström (M), Stefan Segerbrand (M), Stefan Bäckström (C), 
Bengt-Åke Nilsson (C), Gunnel Nordin (FP), Kent Sjöberg (KD) och Kåge Wallner 
(MP) röstar JA. 

Bente Sandström (S), Susanne Östh (S), Ingvar Persson (S), Uno Jonsson (S), Kerstin 
Rask (S), Olle Borgström (S) och Daniel Pettersson (V) röstar NEJ: 

Kommunstyrelsen har således med 8 ja-röster mot 7 nej-röster beslutat bifalla all-
männa utskottets förslag.      
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Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att motionen anses vara besvarad . 

Emot beslutet reserverar sig Bente Sandström (S), Susanne Östh (S), Ingvar Persson 
(S), Uno Jonsson (S), Kerstin Rask (S), Olle Borgström (S) och Daniel Pettersson (V). 

______   

Vid kommunfullmäktiges sammanträde yrkar Mikael Löthstam (S) bifall till motionen. 

Kent Sjöberg (KD) och Jan-Erik Jonsson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens för-
slag. 

Uno Jonsson (S) och Susanne Östh (S) yrkar bifall till Mikael Löthstams förslag. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till kommunstyrelsens förslag 
eller till Mikael Löthstams förslag, och finner att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag, varvid votering begärs. 

Voteringsproposition framställs och godkänns. Den som röstar bifall till kommun-
styrelsens förslag röstar JA. Den som röstar bifall till Mikael Löthstams förslag röstar 
NEJ. Vinner nej har kommunfullmäktige bifallit motionen. 

Öppen omröstning genom namnupprop genomförs. Resultatet vid omröstningen blir 
24 ja-röster mot 27 nej-röster. Kommunfullmäktige har därmed beslutat bifalla 
motionen. 

Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla motionen. 

______ 
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§ 86 Anhållan från Jonas Wiklander (opol) om ent-
ledigande från uppdrag som ledamot i Fiberstaden 
AB, samt val av ny ledamot 

Dnr 2013-238-102 

Ärendebeskrivning 

Jonas Wiklander (opol) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag. 

Valberedningens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla Jonas Wiklanders anhållan om entledigande från uppdrag som ledamot i 
Fiberstaden AB, samt  

att till ny ledamot utse Jonas Dahlström (opol), Skyttevägen 15, 824 52 Hudiksvall. 

____  

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt valberedningens förslag. 

____  
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§ 87 Anhållan från Stig Sundin (C) om entledigande från 
uppdrag som revisor och vice ordförande i 
kommunrevisionen, samt val av ny revisor 

Dnr 2013-229-102 

Ärendebeskrivning 

Stig Sundin (C) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag. 

Valberedningens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla Stig Sundins anhållan om entledigande från uppdrag som revisor och vice 
ordförande i kommunrevisionen, samt 

att utse Jan Haglund, (C), Vedavägen 8, 820 64  Näsviken, till ny revisor och vice 
ordförande i kommunrevisionen. 

____  

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt valberedningens förslag. 

____ 



  

 Protokoll 55 (72)

Sammanträdesdatum 

2013-06-17 

Kommunfullmäktige 

 
 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

 

   
  

§ 88 Anhållan från Stig Sundin (C) om entledigande från 
uppdrag som revisor i AB Hudiksvallsbostäder, samt 
val av ny revisor 

Dnr 2013-283-102 

Ärendebeskrivning 

Stig Sundin (C) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag. 

Valberedningens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla Stig Sundins anhållan om entledigande, samt 

att utse Jan Haglund, (C), Vedavägen 8, 820 64  Näsviken, till ny revisor i AB 
Hudiksvallsbostäder. 

____  

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt valberedningens förslag. 

____ 
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§ 89 Anhållan från Stig Sundin (C) om entledigande från 
uppdrag som revisorersättare i Hudiksvalls Näringslivs 
AB (HNA), samt val av ny revisorsersättare 

Dnr 2013-284-102 

Ärendebeskrivning 

Stig Sundin (C) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag. 

Valberedningens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla Stig Sundins anhållan om entledigande, samt 

att utse Jan Haglund, (C), Vedavägen 8, 820 64  Näsviken, till ny revisorersättare i 
Hudiksvalls Näringslivs AB (HNA). 

____  

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt valberedningens förslag. 

____ 
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§ 90 Anhållan från Stig Sundin (C) om entledigande från 
uppdrag som revisorersättare i Glysisvallen AB, samt 
val av ny revisorsersättare 

Dnr 2013-285-102 

Ärendebeskrivning 

Stig Sundin (C) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag. 

Valberedningens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla Stig Sundins anhållan om entledigande, samt 

att utse Jan Haglund, (C), Vedavägen 8, 820 64  Näsviken till ny revisorersättare i 
Glysisvallen AB. 

____ 

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt valberedningens förslag. 

____ 
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§ 91 Anhållan från Stig Sundin (C) om entledigande från 
uppdrag som revisorersättare i Fastighets AB Glysis, 
samt val av ny revisorsersättare 

Dnr 2013-286-102 

Ärendebeskrivning 

Stig Sundin (C) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag. 

Valberedningens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla Stig Sundins anhållan om entledigande, samt 

att utse Jan Haglund, (C), Vedavägen 8, 820 64  Näsviken, till ny revisorersättare i 
Fastighets AB Glysis. 

____  

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt valberedningens förslag. 

____ 
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§ 92 Anhållan från Stig Sundin (C) om entledigande från 
uppdrag som revisorersättare i Fiberstaden AB, samt 
val av ny revisorsersättare 

Dnr 2013-287-102 

Ärendebeskrivning 

Stig Sundin (C) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag. 

Valberedningens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla Stig Sundins anhållan om entledigande, samt 

att utse Jan Haglund, (C), Vedavägen 8, 820 64  Näsviken till ny revisorersättare i 
Fiberstaden AB. 

____  

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt valberedningens förslag. 

____ 
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§ 93 Anhållan från Stig Sundin (C) om entledigande från 
uppdrag som revisorersättare i Stiftelsen Hälsinglands 
museum, samt val av ny revisorsersättare 

Dnr 2013-288-102 

Ärendebeskrivning 

Stig Sundin (C) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag. 

Valberedningens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla Stig Sundins anhållan om entledigande, samt 

att utse Jan Haglund, (C), Vedavägen 8, 820 64  Näsviken, till ny revisorersättare i 
Stiftelsen Hälsinglands museum. 

____  

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt valberedningens förslag. 

____ 
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§ 94 Val av ny ledamot och ordföranden i valnämnden 
efter Pia Embretsén (opol) som entledigats  

Dnr 2013-125-102 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige beslutade 25 februari 2013 att bifalla Pia Embretséns anhållan 
om entledigande från uppdrag som ledamot och ordförande i valnämnden. 

Karl-Olof Tunelid (M) föreslår Stefan Segerbrand (M) som ordföranden i valnämnden. 

Olle Borgström (S)och Gunnel Nordin (FP) föreslår att kommunfullmäktige tar ett 
principbeslut om att utse en partiopolitisk ordförande i valnämnden, och att denna 
utses vid senare tillfälle. 

Anne-Marie Eriksson (C) föreslår att frågan bordläggs till nästa sammanträde. 

Ordföranden framställer först proposition om bifall eller ej till bordläggningsförslaget, 
och finner att valnämnden avslår detta. Ärendet ska således avgöras vid dagens 
sammanträde. 

Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till förslaget om att 
kommunfullmäktige ska ta principbeslut om att välja en partiopolitisk ordförande till 
valnämnden och att utse denna vid senare tillfälle, och finner att valberedningen bi-
faller detta. 

Valberedningens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta principen om att valnämndens ordförande ska vara partipolitiskt obunden, 

att utse valnämndens ordförande vid senare tillfälle. 

____  

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt valberedningens förslag. 

____ 
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§ 95 Val av ny ledamot i Fastighets AB Glysis efter Bente 
Sandström (S) som entledigats  

Dnr 2013-205-102 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige beslutade 29 april 2013 att bifalla Bente Sandström (S) anhållan 
om entledigande från uppdrag som ledamot i Fastighets AB Glysis. 

Valberedningens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att till ny ledamot i Fastighets AB Glysis, utse Monika Flöjt (S), Rönnstigen 1, 824 43 
Hudiksvall, samt 

att till ny ersättare i Fastighets AB Glysis, istället för Monika Flöjt, utse Rolf Sundell 
(S), Sörväna 124, 820 60 Delsbo. 

____  

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt valberedningens förslag. 

____ 
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§ 96 Val av ny ersättare i Hälsingerådet efter Bente 
Sandström (S) som entledigats  

Dnr 2013-206-102 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige beslutade 29 april 2013 att bifalla Bente Sandström (S) anhållan 
om entledigande från uppdrag som ersättare i Hälsingerådet. 

Valberedningens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att till ny ersättare i Hälsingerådet, utse Susanne Östh (S), Skolvägen 23, 820 62 
Bjuråker. 

____  

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt valberedningens förslag. 

____ 
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§ 97 Val av ny ersättare i kommunstyrelsen efter Bente 
Sandström (S) som entledigats  

Dnr 2013-208-102 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige beslutade 29 april 2013 att bifalla Bente Sandström (S) anhållan 
om entledigande från uppdrag som ersättare i kommunstyrelsen. 

Valberedningens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att till ny ersättare i kommunstyrelsen, utse Lilian Holmgren (S), Alvägen 10, 824 50 
Hudiksvall. 

____  

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt valberedningens förslag. 

____ 
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§ 98 Val av ny ledamot i regionfullmäktige efter Bente 
Sandström (S) som entledigats  

Dnr 2013-210-102 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige beslutade 29 april 2013 att bifalla Bente Sandström (S) anhållan 
om entledigande från uppdrag som ledamot i regionfullmäktige. 

Valberedningens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att till ny ledamot, utse Kerstin Rask (S), Långharpavägen 4, 820 64 Näsviken, samt  

att till ny ersättare i regionfullmäktige, istället för Kerstin Rask , utse Lena Hallqvist (S)  
Safirgränd 6, 825 31 Iggesund. 

____  

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt valberedningens förslag. 

____ 
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§ 99 Val av ny ledamot i valberedningen efter Bente 
Sandström (S) som entledigats  

Dnr 2013-211-102 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige beslutade 29 april 2013 att bifalla Bente Sandström (S) anhållan 
om entledigande från uppdrag som ledamot i valberedningen. 

Valberedningens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att till ny ledamot, utse Majvor Westberg-Jönsson (S), Boda 107, 82596 Enånger, samt  

att till ny ersättare i valberedningen, istället för Majvor Westberg-Jönsson (S), utse 
Kerstin Rask (S), Långharpavägen 4, 820 64 Näsviken. 

____  

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt valberedningens förslag. 

____ 
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§ 100 Val av ny ledamot och vice ordförande i Norrhälsing-
lands miljö- och räddningsnämnd efter Bente 
Sandström (S) som entledigats  

Dnr 2013-212-102 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige beslutade 29 april 2013 att bifalla Bente Sandström (S) anhållan 
om entledigande från uppdrag som ledamot och vice ordförande i Norrhälsinglands 
miljö- och räddningsnämnd. 

Valberedningens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att till ny vice ordförande, utse Kent Kanon (S), Västra Åvägen 4, 825 32 Iggesund,   

att till ny ledamot, utse Margareta Wästlund (S), Änga 412, 820 60 Delsbo, samt  

att till ny ersättare i Norrhälsinglands miljö- och räddningsnämnd, istället för 
Margareta Wästlund (S), utse Göran Thapper (S), Långede 207, 820 60 Delsbo. 

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt valberedningens förslag. 

____ 



  

 Protokoll 68 (72)

Sammanträdesdatum 

2013-06-17 

Kommunfullmäktige 

 
 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

 

   
  

§ 101 Anhållan från Caroline Schmidt (C) om partiellt ent-
ledigande från uppdrag som kommunalråd i 
Hudiksvalls kommun samt partiellt val av nytt 
kommunalråd  

Dnr 2012-524-102 

Ärendebeskrivning 

Caroline Schmidt (C) anhåller om entledigande på 50 % från uppdrag som kommunal-
råd på 90 % från 27 maj 2013 till och med 30 juni 2013.  

Valberedningens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla Caroline Schmidts anhållan om entledigande på 50 % från uppdrag som 
kommunalråd på 90 % av heltid, från 27 maj 2013 till och med 30 juni 2013, samt  

att till nytt kommunalråd på 50 % av 90 % av heltid, från 27 maj 2013 till och med 30 
juni 2013, utse Jan-Erik Jonsson (C), Krusänga 110, 820 60 Delsbo.  

____  

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt valberedningens förslag. 

____ 



  

 Protokoll 69 (72)

Sammanträdesdatum 

2013-06-17 

Kommunfullmäktige 

 
 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

 

   
  

§ 102 Anhållan från Elisabeth Gafvelin (MP) om ent-
ledigande från uppdrag som representant i kvalitets-
beredningen 

Dnr 2013-277-102 

Ärendebeskrivning 

Elisabeth Gafvelin (MP) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag. 

Valberedningens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla Elisabeth Gafvelins anhållan om entledigande från uppdrag som represen-
tant i kvalitetsberedningen, samt  

att utse Ulla Persson (MP), Nordanäng 127, 820 60 Delsbo, till ny representant i 
kvalitetsberedningen. 

____  

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt valberedningens förslag. 

____ 



  

 Protokoll 70 (72)

Sammanträdesdatum 

2013-06-17 

Kommunfullmäktige 

 
 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

 

   
  

§ 103 Anmälan av delegationsbeslut 

Lärande- och kulturnämnden 2013-04-09 och 2013-05-16 

Byggnadsnämnden 2013-04-09 och 2013-05-14 
 
Kommunstyrelsen 2013-04-11 
 
Norrhälsinglands miljö- och räddningsnämnd 2013-04-18 
 
Svågadalsnämnden 2013-04-22 
 
Tekniska nämnden 2013-04-22  och 2013-05-20 

Valnämnden 2013-04-26 

____  



  

 Protokoll 71 (72)

Sammanträdesdatum 

2013-06-17 

Kommunfullmäktige 

 
 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

 

   
  

§ 104 Meddelande om väckta motioner 

Ärendebeskrivning 

Meddelas att följande motion väckts genom att den inlämnats till kommunlednings 
förvaltningen och till dagens sammanträde. 

  Dnr 2013-259-008 

1) Motion om Sörforsa centrum, Anna-Karin Keisu (S).  
 
      

____  



  

 Protokoll 72 (72)

Sammanträdesdatum 

2013-06-17 

Kommunfullmäktige 

 
 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

 

   
  

§ 105 Meddelanden 

Ärendebeskrivning 

Meddelas och läggs till handlingarna  

   Dnr 2013-195-730 

1. Rapportering enligt Lag om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) 
av ej verkställda beslut 
 
   Dnr 2011-194-730 

2. Rapportering enligt Socialtjänstlagen (SoL) av ej verkställda beslut. 
 
   Dnr 2013-207-102 

3. Länsstyrelsens beslut att ny ledamot efter Bente Sandström (S) blir Mona 
Celander (S), ny ersättare efter Mona blir Anette Sandström (S) 
. 
 
   Dnr 2013-54-102 

4. Länsstyrelsens beslut att ny ersättare efter Hans Bengtsson (S) blir Leif Rogell 
(S). 

 

____  

 

 

 

 


